
Vážení členové výkonného výboru, vážení členové dozorčí rady. 
 
Seznámil jsem se se zápisem ze zasedání dozorčí rady ze dne 20.6.2020. Podle bodu 5.4 
zápisu dozorčí rada „ je nucena konstatovat, že v drtivé většině KNS nedošlo k volbě 
zvolených zástupců Rady ČNS legitimním způsobem, resp. tak, jak je požadováno ze Stanov 
dle článku 4.4“. Z toho pak dovozuje neplatnost rozhodnutí Rady k soutěžím hracího roku 
2020, přijaté elektronickým hlasováním per rollam a další závěry. 
 
S názorem dozorčí rady nesouhlasím.  
 
I. 
Smyslem zavedení Rady do organizační struktury svazu bylo vytvoření stálého kolektivu 
nohejbalových činovníků, odborně a lidsky na výši, zastupujících nohejbalové spolky všech 
výkonnostních úrovní prostřednictvím jejich krajských sdružení, s cílem posílení 
demokratičnosti, transparentnosti, odbornosti, územní provázanosti a operativnosti 
rozhodování podstatných záležitostí svazu v čtyřletém období mezi řádnými valnými 
hromadami.  
 
Podle ustanovení 4.4.2 Stanov, účinných od 3.3.2019, Radu tvoří členové volení krajskými 
sdruženími v počtu, který je dán počtem sdružených nohejbalových spolků a výkonností 
jejich družstev v posledních dvou hracích letech.  
 
V návaznosti na uvedené ustanovení Stanov byla volba stanoveného počtu členů Rady 
zahrnuta do taxativního výčtu záležitostí v působnosti krajského sdružení v ustanovení 4.2 
Směrnice výkonného výboru ze dne 23.4.2019, kterou se stanoví Prozatímní organizační řád. 
A to vedle dalších záležitostí, jmenovitě volby orgánů krajského sdružení, organizování a 
řízení krajských soutěží, vytváření podmínek pro rozšiřování členské základny svazu, úkonů 
vzniku a evidence svazového členství včetně souvisejících hospodářských úkonů (členské 
příspěvky), metodická podpora vzniku a činnosti nohejbalových spolků a vzniku a činnosti 
okresních sdružení v kraji, vyhledávání vhodných osob pro kvalifikaci trenéra a rozhodčího, 
vyhledávání vhodných osob pro volbu nebo jmenování do funkce člena orgánu svazu. 
 
Ve smyslu ustanovení 4.5 uvedené Směrnice, je nejvyšším orgánem krajského sdružení 
krajské shromáždění zástupců sdružených nohejbalových spolků, které rozhoduje záležitosti 
v působnosti krajského sdružení. Tím však není stanoveno a ani tak nebylo zamýšleno, že 
krajské shromáždění rozhoduje všechny záležitosti, náležející do působnosti krajského 
sdružení. Z logiky věci vyplývá, že povinně pouze volí členy výkonného výboru a revizora.  
 
Podle ustanovení 4.13 uvedené Směrnice je výkonným orgánem krajského sdružení alespoň 
tříčlenný krajský výbor, který krajské shromáždění svolává. 
 
Se shora uvedeného vyplývá, že o tom, kterou ze záležitostí v působnosti krajského 
sdružení rozhodne krajské shromáždění a jakým způsobem, rozhoduje krajský výbor.  
 
Netřeba zastírat, a šetření dozorčí rady, zmíněné v předmětném zápisu, to jenom potvrzuje, 
že činnost většiny krajských sdružení neodpovídá potřebám a představám výkonného výboru 
o řízení svazu, v podstatě se soustřeďuje pouze na organizaci soutěží a pokud se krajská 



shromáždění vůbec svolávají, pak až na několik výjimek jednou ročně právě za účelem 
organizace soutěží. V několika případech dokonce rozhodují všechny záležitosti krajského 
sdružení pouze krajské výbory a to značně neformálně i s ohledem na to, že vnitřní řád svazu 
v zásadě nestanoví např. délku funkčního období členů orgánů krajských sdružení ani 
písemnou formu jejich jednání a rozhodování.   
 
Z uvedeného je zřejmé, že podle vnitřního řádu svazu bylo pouze na rozhodnutí 
příslušného krajského výboru, jakým způsobem volbu člena či členů Rady provede. 
 
II. 
Výkonný výbor se na svém zasedání dne 3.9.2019 zabýval změnami Stanov, schválených 
valnou hromadu svazu dne 3.3.2019, zejména pomalým postupem aktualizace svazového 
členství. V návaznosti na to mně prezident Kamil Kleník pověřil, jako odborného poradce pro 
svazovou legislativu, abych osobně činovníkům krajských sdružení změny Stanov vysvětlil a 
pomohl jim je zavést do praxe. Tedy i ustavení Rady. 
 
Po té, co jsem se seznámil z veřejných zdrojů s postupem zavádění změn Stanov, jsem 
počátkem října 2019 začal písemně, telefonicky i osobně jednat s předsedy a sekretáři všech 
krajských sdružení. Podle průběhu ligových soutěží družstev bylo přitom již možné stanovit 
nejvyšší možný počet členů Rady pro jednotlivá krajská sdružení.   
 
Po takovém vysvětlení a jednání bylo již jen na jednotlivých krajských výborech, aby zvolily 
svým podmínkám odpovídající způsob volby členů Rady. Krajské výbory obvykle nejprve 
v jednacím řízení se sdruženými nohejbalovými spolky vybraly vhodné kandidáty členství. 
Nebylo to jednoduché. Jednak proto, že značné množství nohejbalových spolků jsou členy 
svazu a krajského sdružení pouze formálně, jednak proto, že činovníků je omezený počet a 
někteří se již nechtěli zavázat k další funkci. V jednotlivých krajských sdruženích se nenašlo 
více kandidátů členství v Radě, než byl stanovený počet. Následně pak proběhla jejich volba. 
A to buď hlasováním na svolaném zasedání krajského shromáždění, nebo elektronickým 
hlasováním sdružených nohejbalových spolků per rollam, nebo pouze hlasováním členů 
krajského výboru. Pokud volbu provedly krajské výbory, pak většinou volbu výslovně nebo 
konkludentně potvrdilo na svém nejbližším zasedání krajské shromáždění. 
 
Jména a spojení zvolených členů Rady jsem soustřeďoval spolu s generální sekretářkou 
Soňou Fáberovou tak, aby bylo možné řádně svolat zasedání Rady na den 1.3.2020. 
 
III.   
Podle mých informací v jednotlivých krajských sdruženích proběhla volba členů Rady 
následovně. 
 
Pražský KNS 
Volbou pěti členů Rady se zabýval krajský výbor na své schůzi dne 14.11.2019 a rozhodl o 
výběru kandidátů v jednacím řízení. V něm byli vybráni a následně krajským výborem členy 
Rady zvoleni krajský předseda Jiří Holčák (NK Žluté Lázně), Luboš Albrecht (TJ Pankrác), 
Růžena Řeháková (TJ Sokol Vršovice II), Miroslav Sachl (TJ Start Praha) a Ondřej Pachman (TJ 
AVIA Čakovice). 
 



Středočeský KNS  
 
Volbou pěti členů Rady se zabýval krajský výbor na své schůzi dne 24.10.2019 a rozhodl o 
výběru kandidátů v jednacím řízení. V něm byli vybráni a následně elektronickým hlasováním 
per rollam dne 30.11.2019 členy Rady zvoleni krajský předseda Peter Rackovský (TJ Sokol 
Čáslav), Jan Sýkora (TJ Slavoj Český Brod), Jiří Očenášek (Lokomotiva Nymburk), Miroslav 
Ziegler (SK Šacung Benešov) a Martin Flekač (TJ Spartak Čelákovice). Volbu pak potvrdilo 
zasedání krajského shromáždění dne 22.2.2020. 
 
Jihočeský KNS 
V jednacím řízení byli vybráni kandidáti krajský předseda Zdeněk Musil (NK Legendy), Ondřej 
Matějka (NK Legendy a František Lebeda (TJ Sokol Křenovice). Ti byli následně krajským 
výborem zvoleni. Volbu potvrdilo zasedání krajského shromáždění dne 19.2.2020. 
 
Plzeňský KNS 
Na zasedání krajského sdružení dne 23.11.2019 kandidovali a členy Rady byli zvoleni 
Vlastimil Stehlík, Vladimír Pavlík (oba TJ Plzeň Bílá Hora) a Jakub Boček (Areál Club Zruč-
Senec). 
 
Karlovarský KNS 
Volbou dvou členů Rady se zabývalo krajské shromáždění dne 4.11.2019 a rozhodlo o výběru 
kandidátů v jednacím řízením. V něm byli vybráni a krajským výborem členy Rady zvoleni 
krajský předseda Vladimír Hlavatý a Jiří Linhart (oba SK Liapor-Witte Karlovy Vary) Volbu pak 
potvrdilo zasedání krajského shromáždění dne 10.2.2020. 
 
Ústecký KNS  
Krajské shromáždění dlouhodobě s ohledem na malý počet aktivních sdružených 
nohejbalových spolků nezasedá. Volbou dvou členů Rady se zabýval pouze krajský výbor, 
který zvolil členy Rady krajského předsedu Čeňka Součka (SK Nohejbal Žatec) a Vlastimila 
Pabiána (TJ Slovan Chabařovice).  
 
Liberecký KNS 
Krajské shromáždění dlouhodobě s ohledem na malý počet aktivních sdružených 
nohejbalových spolků nezasedá. Volbou jednoho člena Rady se zabýval pouze krajský výbor, 
který zvolil členem Rady krajského předsedu Michala Holatu (TJ Sokol Semily). 
 
Královehradecký KNS 
Volbou tří členů Rady se zabýval krajský výbor na své schůzi dne 15.112020 a rozhodl o 
výběru kandidátů v jednacím řízení. V něm byli vybráni a následujícím elektronickém 
hlasování per rollam dne 20.12.2020 členy Rady zvoleni krajský předseda Josef Heřmánek, 
Vladislav Friml (TJ Sokol Velké Petrovice) a Michal Hostinský (TJ Peklo nad Stropnicí). 
 
Pardubický KNS 
Krajské shromáždění ani krajský výbor dlouhodobě nezasedají, činné jsou však okresní 
sdružení ve všech okresech kraje, jejich činnost koordinuje okresní výbor v Pardubicích. Ten 
po jednání s ostatními okresními výbory zvolil členem Rady Marka Líbala (TJ Sokol Holice). 
 



 
 
KNS Vysočina 
Na zasedání krajského shromáždění dne 12.12.2019 kandidoval a členem Rady byl zvolen 
Karel Bořil (TJ Sokol Třebíč). 
 
Jihomoravský KNS 
Volbou tří členů Rady se zabýval krajský výbor a rozhodl o výběru kandidátů v jednacím 
řízení. V něm kandidovali a následně byli výborem zvoleni krajský předseda Vít Havelka a 
Petr Gulda (oba MNK Modřice). Ostatní sdružené spolky žádného kandidáta členství v Radě 
neurčily. Až v březnu 2020 se rozhodl kandidovat Roman Dlabka (TJ Holubice) a následně byl 
výborem zvolen. 
 
Olomoucký KNS 
Krajské shromáždění ani krajský výbor dlouhodobě nezasedají, protože činné jsou pouze dva 
nohejbalové spolky. Ty zvolili členem Rady Jiřího Pavelku (TJ Spartak Přerov). 
 
Zlínský KNS 
Volbou tří členů Rady se zabýval krajský výbor a rozhodl o výběru kandidátů v jednacím 
řízení. V něm kandidovali a následně byli krajským výborem zvoleni Vít Zgarba a Ondřej 
Kurka (oba NK Vsetín). Ostatní sdružené spolky žádného kandidáta členství v Radě neurčily. 
Volbu pak potvrdilo zasedání krajského shromáždění dne 7.3.2020. 
 
Moravskoslezský KNS 
Na zasedání krajského shromáždění dne 31.1.2020 kandidoval a byl členem Rady zvolen 
Tomáš Matušek (TJ Slavoj Rychvald).  
 
IV. 
 
Zasedání Rady bylo svoláno na den 1.3.2020 a řádně proběhlo. Z tehdy 32 zvolených členů se 
zasedání zúčastnilo 19 členů. Rozhodnutí na zasedání schválená nikdo nezpochybnil. 
 
Nemám informaci, že by někdo mimo dozorčí radu vznesl k volbě některého z členů Rady 
výhradu. Přitom aktivní legitimaci k takové výhradě mají v krajských sdruženích nohejbalové 
spolky.   
 
O platnosti volby členů Rady a o platnosti rozhodnutí Rady tak nemůže být pochyb. 
 
Platnost či neplatnost elektronického hlasování per rollam k soutěžím hracího roku 2020 tak 
není možné vztahovat k platnosti či neplatnosti volby členů Rady, jak dozorčí rada učinila. Za 
legitimní lze považovat otázku, zda si Rada mohla vyhradit k rozhodnutí podle ustanovení 
4.4.4j) Stanov změnu již vydaného Rozpisu dlouhodobých republikových soutěží družstev, 
zda tedy nešlo o záležitost, náležející do výhradní působnosti výkonného výboru. Výkonný 
výbor posoudil, že k hlasování předložená záležitost nemůže být s ohledem na mimořádné 
okolnosti pouze v jeho výhradní působnosti. Proto Rada nejdříve hlasovala o tom, že si 
předloženou záležitost k rozhodnutí vyhrazuje a následně o vlastní záležitosti. Z výsledku 
hlasování (pro pouze 11 členů) vyplynulo, že si předloženou záležitost k rozhodnutí Rada 



nevyhradila. Toto hlasování je platné. Hlasování o vlastní záležitosti (pro pouze 12 členů) se 
tak stalo obsoletní. Rozhorlení členů dozorčí rady, které je ze zápisu zřejmé, nechápu. 
 
Vývoj epidemie nemoci COVID 19 a vývoj protiepidemických opatření státu a společnosti jen 
potvrzuje účelnost ustavení Rady a využití možnosti jejího distančního rozhodování. 
 
Dne 23.8.2020 
 
Ladislav Kratochvíl, 
odborný poradce pro svazovou legislativu.  
 
 
 
 
 
 
 
 


